
OR.0002.10.2022 
 

PROTOKÓŁ Nr XLV/22 
 z XLV nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie  

z dnia 25 listopada 2022r. 
od godz. 12:05 do godz. 13:20 

 
                                                Proponowany porządek obrad 
 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Informacja o realizacji dodatku węglowego i dodatków do innych źródeł ciepła oraz 

planowanej preferencyjnej sprzedaży węgla dla mieszkańców gminy.   
4. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2022- 2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r., 
3) w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Zalewo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023, 

4) w sprawie wyrażenia stanowiska odnośnie zasadności wniosku wniesionego przez 
grupę osób fizycznych - właścicieli sklepów spożywczych w Zalewie w przedmiocie 
wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

5) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażakom  
ratownikom OSP w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 
ćwiczeniach. 
 

5. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie obrad.  

 
 
Ad 1. Otwarcie obrad Sesji. 
 
Obrady XLV nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie otworzył Krzysztof Gawryś 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zalewie. Poinformował, że Sesja została zwołana na 
wniosek Burmistrza Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że wniósł o zwołanie Sesji w związku z koniecznością 
dokonania zmian w budżecie (dodatki do źródeł ciepła, jarmark świąteczny). Przy okazji 
wprowadzono dodatkowe projekty uchwał.   
 
Ad 2.  Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś stwierdził, że na sali znajduje się 8 radnych, co 
stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych 
stanowi załącznik nr 1). Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś w związku z brakiem uwag 
poddał pod głosowanie porządek obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 8 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad.3 Informacja o realizacji dodatku węglowego i dodatków do innych źródeł ciepła oraz 
planowanej preferencyjnej sprzedaży węgla dla mieszkańców gminy.   
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wraz z Kierownikiem Referatu Gospodarki Przestrzennej, 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezarym Trukawką udzielili informacji na temat zaawansowania 
prac związanych z wypłacaniem dodatków węglowych i innych źródeł ciepła oraz na temat  
przygotowania do działań związanych ze sprzedażą węgla po cenach preferencyjnych przez 
Gminę (załącznik nr 2).  



 
Ad. 4. Dyskusja i głosowanie nad następującym projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o odczytanie projektów uchwał nr 1 i nr 2. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odczytała projekt uchwały 
 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2022- 2039. 

 
Skarbnik poinformowała o proponowanych zmianach, a następnie odczytała projekt uchwały 
 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r. 
 
Skarbnik odczytała uzasadnienie proponowanych zmian w budżecie. 
 
Radny Krzysztof Przybylski zapytał, czy planowane jest oszczędzanie energii elektrycznej, np. 
poprzez wyłączanie oświetlenia ulicznego.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że głównym kierunkiem oszczędzania jest wymiana 
opraw oświetleniowych na energooszczędne. Planuje się ruchy oszczędnościowe, ale z 
zachowaniem bezpieczeństwa.  Przypomniał, że Gmina zawarła korzystną umowę na zakup 
energii.    
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, co wpłynęło na zmniejszenie dochodów ze sprzedaży 
nieruchomości.  
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odpowiedziała, że plan zmniejszono adekwatnie do 
rzeczywistości.  
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, ile rocznie kosztuje utrzymanie ekomariny.  
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odpowiedziała, że łączny budżet na ekomarinę to 321.741 zł. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński zauważył, że ekomarina służy mieszkańcom gminy i jej 
utrzymanie, jak innych obiektów kulturalno – sportowych, kosztuje.  
 
Radny Mirosław Czyszek stwierdził, że działalność ekomariny jest bardzo deficytowa. Należy 
przyjrzeć się, gdzie można ograniczyć wydatki na jej utrzymanie.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński przypomniał, że jest ustalony regulamin opłat za usługi 
świadczone na ekomarinie. Regulamin jest korzystniejszy niż w ekomarinach na Jezioraku, ale jest 
to zrobione świadomie by przyciągnąć żeglarzy Kanałem Dobrzyckim na jezioro Ewingi. Dodał, że 
usługi świadczone na ekomarinie w Zalewie są oceniane wysoko. 
 
Radna Dorota Obszańska zapytała, czy w roku bieżącym wykonana zostanie przebudowa 
schodów zewnętrznych w Przychodni Lekarza Rodzinnego w Zalewie.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że podpisano umowę z Wykonawcą. Schody mają 
zostać wykonane z płyt granitowych, na które aktualnie czeka Wykonawca. Prace będą 
realizowane, ale uzależnione są od pogody.   
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jaki będzie koszt organizacji jarmarku świątecznego. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odpowiedziała, że koszt to 25.000 zł, z czego 80% (19.000 zł) 
stanowi dofinansowanie z KOWR.  
 
W związku z brakiem innych pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod 
głosowanie projekt uchwały nr 1. 



 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 2. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Inspektor w Referacie Rozwoju Lokalnego Barbara Pawelczyk odczytała projekt uchwały 
 

3) w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Zalewo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  
na rok 2023, 
 

a następnie go omówiła. 
 
W związku z brakiem innych pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał projekt uchwały 
 

4) w sprawie wyrażenia stanowiska odnośnie zasadności wniosku wniesionego 
przez grupę osób fizycznych - właścicieli sklepów spożywczych w Zalewie w 
przedmiocie wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

 
Wiceprzewodniczący Rady przypomniał, że wniosek złożony przez Przedsiębiorców był 
odczytywany na poprzedniej Sesji. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła dwa posiedzenia 
analizując temat. W jednym z posiedzeń uczestniczyli Wnioskodawcy, w kolejnym Radca Prawny. 
Dodał, że dotychczas nie wpłyną żaden wniosek o wydanie zezwolenia na sprzedaż alkoholu.   
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński sprostował, że w ubiegłym tygodniu w piątek wpłynął wniosek 
Przedsiębiorcy o wydanie zezwoleń na sprzedaż alkoholu. Wniosek został skierowany do 
zaopiniowania przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Posiedzenie 
Komisji zwołano na 1 grudnia. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał uzasadnienie do omawianego projektu 
uchwały.  
 
Radny Alfred Truszkowski stwierdził, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji została zwołana zbyt 
szybko. Na posiedzeniu tłumaczono, iż nie wpłynął żaden wniosek o wydanie zezwolenia na 
sprzedaż alkoholu. Radny przypuszcza, że osoba, która złożyła wniosek, ponosiła koszty remontu 
lokalu, musiała być przekonana, że zezwolenie na sprzedaż alkoholu otrzyma od Burmistrza.   
Nie zgadza się też, że Burmistrz i Rada nie są władni, odnośnie punktów sprzedaży alkoholu. 
Uważa, że punkty sprzedaży alkoholu powinno się ograniczać, a nie zwiększać (nowy sklep to 
typowa placówka sprzedająca alkohol i do tego mieści się naprzeciwko szkoły).  
Radny powiedział, iż słyszał, że gdy jedni Państwo zrzekali się prowadzenia sklepu (w którym 
sprzedawali również alkohol) i oddawali sklep w dzierżawę, to nowa osoba miała problemy  
z uzyskaniem zezwolenia na dalszą sprzedaż alkoholu (chodzi o sklep mieszczący się na rogu 
skrzyżowania ulicy Sienkiewicza z Żeromskiego). Powtórzył, że we wspomnianym punkcie był 
problem z uzyskaniem koncesji na sprzedaż alkoholu, a w miejscu obok Przedsiębiorca inwestuje 
duże pieniądze, nie wiedząc czy otrzyma zezwolenie. Sprawa ta nie podoba się Radnemu i jest za 
tym, by głosować przeciwko projektowi uchwały.  



 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński poprosił, by Radny nie wygłaszał publiczne zarzutów jakoby 
Przedsiębiorca miał coś uzgodnione z Burmistrzem (tak zrozumiał treść wystąpienia Radnego). 
Dodał, że wielokrotnie było tłumaczone, iż Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na podstawie przepisów prawa (ustaw i przepisów prawa miejscowego) wydaje 
postanowienie, które jest wiążące dla Organu Wykonawczego Gminy. Mówiono o tym na 
posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.   
 
Radny Alfred Truszkowski stwierdził, że w projekcie jest zapis, iż Rada i Burmistrz nie są władni, 
aby w przepisach prawa miejscowego ingerować w wolność działalności gospodarczej. Stwierdził, 
że Burmistrz sam sobie zaprzecza.  
 
Radny Mirosław Czyszek zaczął tłumaczyć Radnemu Alfredowi Truszkowskiemu, że jest Komisja, 
która działa ściśle według ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. W 
ustawie są zapisy określające jakie odległości muszą być zachowane od szkoły i innych instytucji, 
a punktem sprzedaży alkoholu.  Na tej podstawie wydawane są zezwolenie. Burmistrz i Rada nie 
są władni, aby w to ingerować.  
 
Radny Alfred Truszkowski stwierdził, że swoją opinię Rada może wyrazić.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś powiedział, że skoro jest określone, iż można wydać 
np. 50 zezwoleń na sprzedaż alkoholu, a wydano 20, to teraz nagle Rada nie będzie podejmować 
uchwał pod kogoś i zmniejszać ilość możliwych do wydania zezwoleń, by nowy przedsiębiorca nie 
miał możliwości ubiegania się o zezwolenie. Dodał, że w czasie, gdy Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji rozpatrywała wniosek przedsiębiorców, to w Urzędzie nie było złożonego wniosku o 
sprzedaż alkoholu w nowym punkcie. Wniosek o sprzedaż alkoholu w nowym puncie wpłynął w 
późniejszym czasie i będzie się nim zajmowała Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 
 
Radny Mirosław Czyszek powiedział, że skoro Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych ma dopiero rozpatrywać wniosek to sprawa nie jest przesądzona. Nie rozumie po co 
w takim razie uchwała Rady. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński zauważył, że w projekcie uchwały nie przywołuje się faktu 
dotyczącego złożenia, bądź niezłożenia wniosku o wydanie pozwolenia na sprzedażą alkoholu. 
Projekt uchwały mówi jedynie o przepisach prawa obowiązujących przy wydawaniu zezwoleń na 
sprzedaż alkoholu. 
 
W związku z brakiem innych pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 7 Radnych, 1 Radny był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał projekt uchwały. 
 

5) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażakom  
ratownikom OSP w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
szkoleniach lub ćwiczeniach. 

 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński poinformował, że Prokuratora Powiatowa badając uchwałę 
dotyczącą wypłaty ekwiwalentu dla strażaków wydał stanowisko, a Wojewoda przychylił się do 
opinii, iż katalog świadczeń, dla których przysługuje ekwiwalent pieniężny został rozszerzony 
ponad ustawę.  
 
Inspektor w Referacie Organizacyjnym Andrzej Lichacz wyjaśnił, że zakwestionowano zapis 
dotyczący wypłaty ekwiwalentu za zawody sportowo- pożarnicze.   
 



 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu.  
 
 
Ad. 4. Sprawy różne. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powiedział, że rozstrzygnięto przetarg na odśnieżanie dróg 
gminnych. Poinformował, że Samorządowe Kolegium Odwoławcze wydało stanowisko nakazujące 
ponowne rozpatrzenie sprawy dotyczącej wydania decyzji środowiskowej dla inwestycji dotyczącej 
budowy biogazowni w Półwsi. Dodał, że po uprawomocnieniu Rozstrzygnięcia sprawa będzie na 
nowo porozpatrywana z uwzględnieniem zaleceń wynikających z wydanego Rozstrzygnięcia. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przypomniał o przygotowywaniu planów prac Komisji 
na przyszły rok. Odczytał Informację dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady 
Miejskiej w Zalewie (załącznik nr 3) oraz Informację Burmistrza Zalewa dotyczącą analizy 
oświadczeń majątkowych (załącznik nr 4). 
 
Ad. 5. Zamknięcie obrad. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś zamknął  
XLV nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
               /-/ Krzysztof Gawryś 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                                                 
Ewa Warcaba- Cympel 


